

福建理工大学成绩及绩点计算说明

Instructions of Academic Score & GPA Calculation of Fujian University of Technology

一、福建理工大学学分绩点采用5分制 (Five-point Grading System is applied to GPA Calculation in Fujian University of Technology)

二、考核成绩与学分绩点的计算办法 (Assessment Grades and GPA Calculation Method)

1. 百分制考核成绩换算成绩绩点公式

成绩绩点 = 课程成绩 ÷ 10 - 5 (注: 绩点最小单位为0.1, 绩点小于1时作0对待)。

The formula of converting the grades of percentage system to that of grading system

Grade point = course score ÷ 10 - 5 (note: the unit of the minimum grade point is 0.1 and GPA is 0 if it is less than 1).

2. 原有五级制考核成绩换算成绩绩点的办法

The method of converting the grades of the original five-band grading system to that of five-point grading system

考核成绩 (Assessment grades)	优秀 (Excellent)	良好 (Good)	中等 (Medium)	及格 (Pass)	不及格 (Fail)
成绩绩点 (Grade points)	4.5	3.5	2.5	1	0

3. 免考课程按照“70”分计算绩点。

For exempt courses, the grade points are measured by the score "70".

三、课程学分绩点、平均学分绩点的计算 (Calculation of course grade points & average grade points)

1. 课程学分绩点 = 课程成绩绩点 × 课程学分。

Course grade points = grade points × course credits.

2. 平均学分绩点 = 各门课程学分绩点之和 ÷ 各门课程的学分之和。

Average grade point = total course grades ÷ total course credits .

福建理工大学教务处

2023-9-7

教务处考试中心Tel:0591-22863401